
VESTSKOLENYT NR. 2, juni, 2023 
Kære børn og forældre! 

Så blev det tid til sommerferie, og her har I andet nummer 

af vores nyhedsbrev, hvor vi samler op på de seneste tre 

måneders gang på skolen. 

God vind til alle dem, der har haft sidste skoledag.  

Vi glæder os til at byde både gamle og nye elever 

velkommen til august. 

Rigtig god ferie! 

Med venlig hilsen 

Team Vestskolen 

NYT FRA LEDELSEN 
 

Konsekvenser af økonomiske prioriteringer 

Jeg plejer ikke at udtale mig om politiske forhold i mine 

nyhedsbreve til forældre og ansatte. Jeg vil gøre en undtagelse 

denne gang. I lighed med lokalpolitikere over det ganske land er 

vores byrådspolitikere sat i en situation, hvor de er tvunget til at 

lave beslutninger, der betyder nedskæringer på 

velfærdsområderne, herunder også skoleområdet. Dette sker i en 

tid, hvor alle har travlt med at fortælle om, hvor godt det går for 

Danmark, og hvor god vores økonomi er. Man kan stille sig det 

spørgsmål, om der bliver lavet de rigtige prioriteringer. 

I Odder Kommune er vi endt med at skulle finde 30 millioner i 

2023 og 2024, dog kun effektueret med 11 millioner i 2023 

For Vestskolens vedkommende betyder det en ændring i vores 

budget på over en million i 2023 efter at vi har lagt budget og 

planlagt året. Heldigvis har vi gennem de sidste år oparbejdet en 

sund økonomi, men vores råderum er nu helt væk. I 2024 kender 

vi endnu ikke alle konsekvenser, men vi kan frygte at beløbet 

bliver fordoblet. 

Når der sker ændringer i den størrelsesorden, kan det naturligvis 

mærkes, og nogle vil opleve, at vi ikke kan levere på samme 

niveau som vi plejer, og som man forventer. Vi vil dog garantere, 

at vi gør vores yderste for at leve til både egne og andres 

forventninger. 

På ledelsens vegne 

Erik 

 

Hvis der er noget, I 

bliver nysgerrige på, som 

vi med fordel kunne tage 

op og fortælle om, så giv 

os endelig et hint. I 

finder os her 

 

Team Vestskolen, fra 

venstre: Pernille, Tim, 

Stinne og Erik. 

Juni: 

Fredag 23. juni: sommerferie 

August: 

Torsdag 10. august - første 

dag i skoleåret 2023-24. 

Oktober 

2.- 6.: Temauge med 

skolefest om torsdagen 

Fredag 13.: Motionsdag - 

derefter efterårsferie 

 

Kalenderen 

https://vest-skolen.aula.dk/kontakt/skolens-ledelse


DET ARBEJDER VI MED 
Anderledes Hop-in-dage i Beder 

Alle 7. klasse-elever i Odder var op til ferien på tre HOP-IN-dage 

på Jordbrugests Uddannelsescenter (JU) i Beder. Dagene var, 

ifølge viceskoleleder på Vestskolen, Stinne Horsbøl, så stor en 

succes, at de bliver gentaget næste år. 

- Uddannelserne havde virkelig gjort sig umage med at lave 

værksteder, hvor eleverne skulle lave fede ting, og det var 

tydeligt, at både de unge elever på JU og lærerne smittede vores 

elever med både passion og energi. Flere af eleverne er helt klart 

begyndt at tænke over, om der er en anden vej for dem end den 

med snuden i bøgerne, siger Stinne Horsbøl. 

 

 

Personalenyt 
Nanna Vestergaard  

Andersen,  

ny lærer på skovbakken 

Med baggrund som både kok og 

lærer har Nanna Vestergaard 

Andersen det perfekte  

udgangspunkt for at undervise i 

madkundskab, og det er da også 

et af de fag, hun specialiserede 

sig i, da hun uddannede sig som 

lærer.  

 

Nanna er 34 år og har for nylig 

købt hus i Saksild sammen med 

sin mand, Matthias, der også er 

uddannet kok. Sammen har de 

to piger på fire og halvandet år, 

så fritiden går for tiden mest 

med hjemlige sysler - blandt  

andet at dyrke haven og  

renovere hus.  

 

Det sociale er utroligt vigtigt for 

Nanna, så i det omfang, der er 

tid og overskud til det, ser  

Nanna sine mange venner og 

hun deltager fast på et  

træninghold på stranden i 

Saksild.  

Nanna skal undervise i 

indskolingen/på mellemtrinnet i 

dansk, natur og teknologi og 

madkundskab. 

 
Forældrene kom på besøg for at se 

de færdige haver. 

SCU-holdet dokumenterede forløbet. 

 

Anders Snedker der er elev fra JU, 

vandt i år DM i Skills for anlægsgartnere 

sammen med sin makker og skal videre 

til EM i Polen til efteråret. Borgmester 

Lone Jacobi ses her sammen med ham 

på første HOP-IN-dag. 

Ventetid inden arbejdet med haverne for 

alvor gik gang. 

Det livsvigtige madhold. 

Havedesign på bare tre dage. 

(fortsættes på næste side) 



DET ARBEJDER VI MED 
(fortsat fra forrige side) 

Personalenyt 
Magnus Wang Schaldemose, 

ny fritids- og skolepædagog 

på Vestermarken 

Når man har spillet fodbold/

dyrket sport fra man var tre år 

gammel, er det klart, at sport 

fylder i ens liv.  

 

Sådan er det for 26-årige 

Magnus Wang Shaldemose, og 

det kommer børnene på 

Vestermarken til at mærke på 

den gode måde, for Magnus ved 

at egen erfaring, hvor godt det 

er at være fysisk aktiv, hvis man 

har lidt krudt i bagen.  

 

Sideløbende med arbejdet som 

pædagog er Magnus i gang med 

at uddanne sig som 

fodboldtræner.  

 

Privat bor han i Aarhus sammen 

med sin kæreste, der læser til 

sygeplejerske.  

 

På Vestermarken bliver Magnus 

klassepædagog for 0. klasserne 

og kommer desuden til at være i 

SFO'en. 

Fakta 
HOP-In står for ”Hands on Production – Innovation and new 
Ideas” og er et skole-erhvervsprojekt for 7. klasserne, der er 
startet i Hedensted Kommune og derfra har spredt sig til mange 
af de jyske kommuner. HOP-IN fokuserer især på de praktiske 
fag, og på årets HOP-IN-dage blev eleverne - udover 
uddannelserne på Jordbrugets Udddannelsescenter - også 
præsenteret for andre mere håndværksprægede 
ungdomsuddannelser som Tech, SOSU og SCU (Skanderborg 
Center for Uddannelse). 

- Når man er ordblind, er det fedt at blive anlægsgartner 

Camilla og Anders er begge ordblinde, men har fået 
selvtilliden og glæden ved at gå i skole tilbage som elever på 
Jordbrugets Uddannelsescenter i Beder. 

Camilla Andersen, 21,  og Anders Brønnum, 17, har en svær 
skoletid bag sig. Begge er ordblinde og har først efter folkeskolen 
fundet glæde, selvtillid og faglig stolthed. Noget, de begge giver JU 
en stor del af æren for. 

- Jeg har bragende ADHD og er ordblind, så jeg har tidligere lavet 
ballade, fordi det var svært for mig at sidde stille og følge med, 
siger Anders, der har kørt gravemaskiner siden han var ti år og 
med sin morfar på arbejde i entreprenørfirmaet. Dem har han styr 
på, gravemaskinerne, og han kan åbne en øl med en gravegrab. 

Sværere var det i folkeskolen, hvor UU-vejlederen heldigvis havde 
blik for Anders’ udfordringer og allerede i 7. klasse skaffede ham en 
praktikplads i det anlægsgartnerfirma i Horsens, hvor han i dag er i 
lære. Det var godt, men Anders klarede sig ikke så godt i skolen og 
gik ud af 9. kl. med et snit på 3. 

- Så kom jeg herud og 
hvor jeg tidligere fik 2 
og 4 i matematik, får 
jeg nu 10. Jeg kan jo 
se, hvad det skal 
bruges til, siger Anders. 

For Camilla er historien 
næsten den samme. 
Folkeskolen gik rigtig 
skævt. Ikke alene er 
Camilla ordblind, men 
der var også problemer 
derhjemme. Det 
rettede sig først, da 
Camilla kom i efterskole 
i 8. - 10. klasse. 
 
- Da jeg kom på 
efterskole gik jeg fra at 
være tæt på at dumpe 
8. klasse til rent faktisk 
at bestå 9., men det 
var først hernede på JU, 
jeg fik hjælp til min 

ordblindhed. Her er ikke så mange skriftlige opgaver, og i det 
omfang, der er, får vi hjælp af lærerne. Du skal selvfølgelig selv 
have styr på det faglige og hvad du vil skrive, men lærerne hjælper 
med at skrive det ned. Så hvis man er ordblind, er det fedt at blive 
anlægsgartner. Der er kommet ro på, og jeg er blevet meget mere 
glad efter jeg er begyndt her, siger Camilla, der er i lære i sin fars 
anlægsgartnerfirma i hjembyen Vildbjerg, hvor hun i øvrigt har 
fundet sin forlovede, som hun netop har købt hus med.  

Camilla Andersen og Anders Brønnum har fundet 

deres rette hylde som anlægsgartnerelever. 



Sanne Larsen,  

ny lærer på Skovbakken 

Sanne Larsen er 46 år og 

uddannet lærer fra Aarhus i 

2003.  

 

Valget faldt på 

læreruddannelsen, fordi hun her 

kan kombinere sin interessere 

for mange forskellige fag med at 

arbejde med mennesker.  

 

Sanne er lige flyttet i 

bofællesskab i Kløverbakken i 

Odder sammen med sin datter 

på to et halvt år, Ella, efter at 

have arbejdet 10 år i 

København.  

 

Hendes liniefag er musik, dansk, 

idræt og matematik og desuden 

har hun en diplomuddannelse i 

rytmisk musik og bevægelse. 

Fritidsinteresserne er natur, 

musik og kultur. 

 

Personalenyt  

 

SE MIN SKOLE 
Vi havde en fest(ival) på Vestermarken  

Det blev et brag af en fest, da Vestermarken fyrede op under den 

traditionsrige festival for første gang siden før corona. I løbet af 

en hektisk formiddag blev alle forberedte aktiviteter afviklet. 

Vejret var skønt, og vi havde en fabelagtig dag. Tak til alle 



Læse-, skrive- og tegneakrobatik på biblioteket 

Læseakrobaterne fra Odders 

skoler havde her sidste gang 

inden sommerferien besøg af 

fantasyforfatter Julie Midtgaard 

og blev udfordret på 

opfindsomheden, da de selv 

skulle tegne magiske væsener 

til en fantasyfortælling, som de 

derefter skulle skrive. 

Elever på mellemtrinnet har i 

år haft mulighed for at deltage 

i projektet Fortællekits, der er 

støttet af Slots- og 

Kulturstyrelsen. Projektet, der 

holder til på Odder Bibliotek, 

slutter ved årsskiftet, men 

bliver videreført, fordi 

biblioteket har søgt nye midler 

og får status som 

indsatsbibliotek. 

 

 

Skoleafslutninger 

Til alle dem, der gik og alle dem, der kommer -  

Rigtig god sommerferie! 

Skolebestyrelsen 

Kære forældre! 

Det seneste skoleår har særligt 

to områder optaget skolebesty-

relsen: skolens rammer og en 

kommende besparelse på skole-

området. 

Vi har arbejdet på at forberede 

og beslutte en række nye ram-

mer for skolens arbejde. Det 

gælder f.eks. et princip for det 

skole-hjem-samarbejde, vi øn-

sker, et princip for klassedannel-

se og ét for den måde og den 

rytme, hvorpå skolen kommuni-

kerer. Vi er ikke færdige med 

gennemgangen af principper, og 

i det nye skoleår forventer vi at 

kunne dække Vestskolen endnu 

bredere, så skolen har nye eller 

ajourførte principper på langt de 

fleste felter. 

Det sagt, så er det dagligdagen 

på skolen, der tæller, og med 

principperne har vi muligheden 

for at måle idealerne fra papirer-

ne op imod skolens praksis, og 

derfor har vi løbende diskussio-

ner om trivsel, skærmtid, skole-

hjem-samarbejde med mere. 

(Se principper her)  

Den anden del, som vi desværre 

har brugt en del tid på, er den 

ventende besparelse på skole-

området i Odder. Sagen er ikke 

afgjort endnu, men det står 

klart, Odder - som de fleste an-

dre kommuner - ser sig nødsa-

get til at spare en del af kommu-

nens midler på netop skoleområ-

det. Konsekvenserne kender vi 

ikke endnu, og selvom vi har 

aftalt, at vi også som bestyrelse 

vil blande os i denne ærgerlige 

prioritering, tyder alt på, at 

Vestskolen vil mærke en konkret 

besparelse allerede fra nytår. 

I kan altid henvende jer til os 

med spørgsmål, konstruktiv kri-

tik eller ros; vi repræsenterer 

alle forældre. 

Venlig hilsen 

Niels Kier Rye, 

Formand og far til Halfdan i 1. y 

Nyt fra SE MIN SKOLE …  

file://ODDFIL2003/PRO-XenApp-Home$/ana1tad/Documents/PRINCIP FOR SKOLE-hjem-samarbejde.docx


SE MIN SKOLE 
Cafe hjerterum  

for udskolingen 

Vi arbejder konstant med 

trivslen på skolen, og har i den 

sammenhæng valgt at etablere 

Café Hjerterum for 

udskolingseleverne.  

Initiativet er blevet taget godt 

imod, og vi glæder os over de 

mange, der vælger at spise  

deres frokost og hygge sammen 

i caféen.  

Siden sidst 
 

 

 

 

 

 

 

Afd. Skovbakken  
Holsteinsgade 43, 8300 Odder 
Tlf: 87 80 36 00 
 
Afd. Vestermarken 
Vennelundsvej 95,  
8300 Odder 
Tlf: 87 80 34 84 

SFO, Skovbakken:  

29 22 27 97 

SFO, Vestermarken: 

A-huset: 24 86 55 64 

C-huset: 23 30 37 69 

 

Redaktion: 

ane.dybdahl@odder.dk 

Følg os på Facebook 

J-team uden John 
Når klokken ringer ud for dette skoleår, siger Vestskolen farvel til 
John Pedersen, som går på pension efter 37 år som lærer, heraf 
rigtig mange år som specialklasselærer. De senere år - efter den 
nye skole på Skovbakken blev bygget - har i J-
team overbygningen endda fået navn efter John, og J-team (som 
Johns kollega, Lotte, syntes det skulle hedde) beholder sit navn, 
selv om John forsvinder.  

John blev uddannet fra Gedved Seminarium i 1984 med 
linjefagene dansk og historie efter først at have læst 
samfundsvidenskab i Aalborg i et par år. Da han begyndte på 
læreruddannelsen, flyttede han til Odder, og det var også her i 
kommunen, i han havde sine første år som cykelvikar og senere 
som timelærer.  

I 1989 blev han ansat på Skovbakkeskolen, hvor han primært 
underviste de ældste elever. Flest timer havde han dog som 
specialklasselærer, og da man for fem år siden opfandt de 
såkaldte træningsbånd, som erstattede specialklasserne, var det i 
de første år John, som stod for specialundervisningen alene. Efter 
sommerferien, bliver det føromtalte Lotte Schreiber Bratbøl, Anne 
Jørgensen og Lars Brødsted Christiansen, der sammen skal stå for 
J-team uden J.  

- Jeg både glæder mig og er svedt over at have besluttet at gå på 
pension, men det skal nok gå, siger John, der glæder sig over, at 
han møder mange af sine gamle elever i byen, hvor især Kvickly 

har været flink til at 
tage dem i praktik 
og give dem 
arbejde.  

John er sikker på, at 
han nok skal få 
tiden til at gå med 
noget fornuftigt, og 
fra juli skal laksene i 
Gudenåen og 
Lilleåen ikke vide sig 
sikre, for da vil John 
for alvor udnytte sit 
medlemskab af 
Langå 
Sportsfiskerforening 
og stå på lur med 
stang og spinner. 
Hjemme i Odder er 
han allerede 
begyndt at svinge 
tennisketsjeren, og 
så er der jo masser 
af bøger at læse, 
film at se og tre 
børnebørn at passe.  

 

Fakta 
J-team er et mellemformstilbud til de elever i 7. - 9. kl., der har 
generelle indlæringsvanskeligheder eller måske en diagnose, der 
gør det svært for dem at koncentrere sig. Eleverne følger 
undervisningen i egne klasser, men har timer i J-team efter 
behov. Mange af J-team-eleverne er i praktik ved siden af 
skolegangen. 

https://www.facebook.com/Vestskolen

